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Nova victòria de la PAH de Cer-
danyola. Després de dos anys
lluitant per forçar l’Ajuntament a
crear un cens d’habitatges buits en
mans de la banca, el consistori ha
fet un pas endavant i crearà el Pro-
grama d’Activació de l’Habitatge
Buit. A través d’aquest programa
es portaran a terme diferents
mesures per donar sortida als
pisos desocupats, siguin propie-
tat de les entitats financeres o de
particulars. 

Des de la PAH de Cerdanyola
es mantenen a l’expectativa de
com evoluciona aquest nou pro-
jecte i asseguren que “si no queda

en paper mullat, el mercat de llo-
guer serà més ampli i accessible”. 

Actualment, del total dels
22.730 habitatges que consten a
Cerdanyola, 979 habitatges, se-
gons dades estatals de l’IBI, estan
buits o sense contracte o empa-
dronament fixat. 

LES MESURES
Per impulsar aquesta iniciativa es
treballa conjuntament amb la co-
operativa Sostre Cívic en tres línies.

La primera és l’actuació en ca-
sos especials. Són aquells edificis
que estan infraocupats de mane-
ra global, pendents de llicència de
primera ocupació o estan para-
litzats per diferents problemàti-
ques. Les solucions concretes per
a aquests pisos passen pel lloguer
social o la cessió temporal a les ad-

ministracions, entre altres. La
segona és la de la Taxa HADI, que
contempla la sanció per a entitats
mercantils o financeres que tenen
pisos buits. I, finalment, la terce-
ra línia de treball és la participa-
ció en un web d’intercanvi d’ha-
bitatges, entre propietaris i llo-
gaters interessats, on aquests úl-
tims puguin accedir a un habitatge
de manera assequible.

El president i fundador de
Sostre Cívic, Raül Robert, assegura
que “la generació d’habitatge as-
sequible hauria de passar per la
microgestió urbanística”. Robert
defensa els Models de Cooperati-
ves d’Ús, en els quals la propietat
dels pisos recau en mans de la co-
operativa i els seus membres gau-
deixen d’un ús indefinit del pis a
través d’un preu assequible.

» La PAH de Cerdanyola aconsegueix que es creï un cens d’habitatges buits en mans de la banca 
» L’Ajuntament portarà a terme diferents mesures per donar sortida als pisos desocupats

Pamela Martínez
CERDANYOLA

HABITATGE4Els pisos buits de
l’extingit Patronat Municipal
d’Habitatge per a funcionaris
es remodelaran i es destinaran a
ús social. L’edifici, ubicat a l’a-
vinguda de Sant Iscle, té actual-
ment sis pisos desocupats. En
una primera fase es reformaran
tres habitatges i les obres conti-
nuaran després als tres pisos
restants.

El bloc de pisos de l’avingu-
da de Sant Iscle té més de 40
anys i els habitatges desocupats
es troben en un estat força de-
teriorat que requereix una àm-

plia reforma. Els treballs, pres-
supostats en 78.000 euros, tin-
dran una durada de dos mesos
per als tres primers pisos. 

Segons la regidora d’Habi-
tatge, Maria Reina, “amb aques-
ta remodelació es vol donar res-
posta a diferents tipus de de-
mandes, com poden ser emer-
gències socials o persones amb
discapacitats”.

Reina assegura que a partir
d’ara “es treballarà en els criteris
que serviran per adjudicar ca-
dascun d’aquests habitatges buits
a persones amb necessitats”.

Els habitatges de l’edifici de
funcionaris seran d’ús social 

La PAH de Cerdanyola, l’Ajuntament i la cooperativa Sostre Cívic busquen solucions per donar sortida als pisos desocupats. Foto: Arxiu

El dilema dels pisos buits
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Lamentable espectacle el de la
compareixença de la família Pu-
jol al Parlament. Uns diputats
que pregunten sobre suposades
irregularitats que han aparegut
als mitjans informatius, d’altres
preguntant sobre l’estat d’ànim
dels presentats en funció dels lli-
gams familiars, altres que s’em-
boliquen en no sé quantes rela-
cions possibles d’influències pel
cognom que tenen, qui reclama
com és que té tants diners i cot-
xes, qui pregunta a la senyora
Ferrussola si no li fa vergonya te-
nir uns fills que han fet no sé què
i són rics, havent-hi tanta gent
que passa gana (sic). 

En definitiva, un enorme des-
propòsit, perquè en principi sem-
bla que una comissió d’investi-
gació el primer que ha de fer és
investigar i en funció de les pro-
ves recaptades, fer les preguntes
i demanar els aclariments en fun-
ció de les proves aportades i no
del que diuen pel carrer o els mit-
jans informatius. A més, el que es
pretén és veure quines són les
derivades de les responsabilitats
polítiques i els lligams que es po-
den establir entre les activitats
personals i particulars d’uns amb
els polítics d’altres, que de les in-
fraccions i irregularitats amb Hi-
senda i les possibles corrupcions
ja se’n faran càrrec els tribunals
de justícia. 

El president de la comissió,
senyor David Fernández, hauria
d’intervenir demanant els dipu-
tats que es limitessin a preguntar
sobre fets i no sobre sensacions
personals i anímiques dels inter-
rogats. El pitjor és que mentre els
pares van fallar, el fill Jordi va
guanyar per golejada, i això va en
descrèdit del nostre Parlament.

4Safareig?
per Jordi Lleal

#ResarAClasse#VagaEstudiantil #JugantAlCongrés

4Falta poc per ser terroristes
per Manel Fantassin

El Congrés dels Diputats d’Es-
panya ha aprovat el pacte anti-
terrorista de PP i PSOE que con-
demnarà els catalans quan
abans d’un any haguem de pro-
clamar la declaració unilateral
d’independència.

M’ha vingut al record un es-
cenari de fa 35 anys quan, de
sobte, tant la premsa com TVE
van deixar d’anomenar “terro-
ristes” als lluitadors salvado-
renys del Frente Farabundo
Martí de Liberación Nacional,
per passar a denominar-los
guerrillers. 

Fins a aquell moment eren
elements que calia aniquilar i de
sobte s’havien convertit en pro-
togovernants amb qui caldria
establir relacions diplomàti-
ques i comercials… 

Des d’algunes nacions en
lluita aquest fet no va passar
desapercebut i vam respondre
evidenciant com el poder dife-
rencia entre terroristes, guerri-
llers i herois segons criteris
temporals i no d’essència. El in-
surrectes salvadorenys van ser
terroristes mentre que només
tenien capacitat per atemptar

contra un general o un policia.
De cinisme i sarcasme qualifi-
cava Xabier Onaíndia en un
article en un diari de l’època que
les mateixes persones amb les
mateixes idees i els mateixos
mètodes poguessin posar-se a
dormir sent terroristes i es lle-
vessin al matí com herois acla-
mats i reconeguts, i posava al-
tres exemples com Guevara i
Castro i criticava la mandra in-
tel·lectual de l’esquerra espa-
nyola a l’hora de caure en
aquests esquemes mentals.

La  mateixa història es re-
peteix, perquè en aquella èpo-
ca, com deia Xabier, no eren el
mateix la violència ianqui que la
del Vietcong, la de Somoza que
la dels Sandinistes, la de la Jun-
ta Cívico-Militar que la del po-
ble salvadoreny… i avui dia,
com tots sabem, els únics punts
en contacte entre el la barbàrie
que assola Irak, Kurdistan i Sí-
ria i el procés independentista
català són les martingales que
han impulsat PP i PSOE  –i que
per part de Convergència i Unió
només ha merescut una vergo-
nyant abstenció–.

@martavilaltat: Jo també faria vaga avui
contra el decret Wert. ‘Sí’ a la llibertat per
decidir des de Catalunya. Però ‘no’ als can-
vis que perjudiquin equitat i estudiants.

@cristina_pardo: Rajoy: "Valoremos este
país, que no es una broma". ¿No? Oiga, que
mientras hablaba tenía detrás a una
diputada que juntaba frutitas.

@MarcRius1: Els continguts de religió a
primària inclouen aprendre a resar. Compten
per la nota. Els professors de religió els
paguem entre tots. Amén.
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És una magnífica notícia, per a
la nostra estimada llengua ca-
talana, que el lingüista mallor-
quí i catedràtic de la Universitat
de Barcelona, Joan Veny hagi
rebut  el 47è Premi d’Honor de
les Lletres  Catalanes. D’aques-
ta  manera, Òmnium Cultural
distingeix el codirector de l’At-
les Lingüístic del Domini Cata-
là, que ha destacat per la recer-
ca en dialectologia, edició de tex-
tos, història de la llengua i eti-
mologia. L’acte de lliurament de
tan merescut premi  tindrà  lloc
al Palau de la Música de Barce-
lona el dilluns  8  de juny.

Joan Veny i Clar, Campos
(Mallorca, 22 d’agost de 1932) és
un dels grans lingüistes  vius dels
Països Catalans: es pot dir que és
un autèntic intel·lectual inte-
gral. Catedràtic de Filologia Ca-
talana de la Universitat de Bar-
celona. Estudià en aquesta uni-
versitat i en les de Lovaina i Poi-
tiers. És autor de llibres com Es-
tudis de geolingüística catalana,
Els parlars catalans i Intro-
ducció a la dialectologia catala-
na, Dialectologia filològica o Pe-
tit Atles Lingüístic del Domini
Català. 

Director, amb Lídia Pons, de
l’Atles Lingüístic del Domini
Català, és responsable de la
part catalana de diversos pro-
grames internacionals de re-
cerca en l’àmbit de la geolingü-
ística. President del Consell Su-

pervisor del Termcat, president
de l’Atles Linguistique Roman
(Grenoble) així com de la Co-
missió de l’Estàndard Oral Lè-
xic, i codirector de la revista Es-
tudis Romànics. 

Ha rebut la Creu de Sant
Jordi de la Generalitat de Cata-
lunya (1997) i el Premi de la
Fundació Catalana per a la Re-
cerca (2004). El pensament  i
l’obra de Joan Veny, va  més en-
llà de la qüestió lingüística.
L’autor del prestigiós premi
posa de manifest la seva pre-
ocupació pel futur del català a
causa dels avatars polítics actu-
als. De  fet, Joan Veny, posa el
dit a la nafra en qüestions de  ra-
biüda actualitat, com per ex-
emple quan comenta que el ca-
talà ha de ser llengua preferent
del nou estat, encara que al
guanyador del premi el que
més l’inquieta és l’ús quotidià de
la llengua, el fet que es pugui
mantenir un català ric en di-
versitat dialectal; lògicament,
això només serà possible si la
nostra llengua és forta, norma-
litzada –és una autèntica llengua
nacional, amb reconeixement  a
Europa– davant de la compe-
tència imperialista del castellà. 

No hi ha dubte que  aquest
premi ens hauria de recordar
que encara en 2015 alguns s’es-
forcen perquè al Principat el
català torni a una situació ante-
rior a 1978.

per Josep Loste 

4El Premi d’Honor
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@peremarticolom: El Govern renuncia a
recórrer la sentència del TC perquè està
"tancada" i enviarà un informe a la UE pel
veto al dret a decidir.

@BernatDedeu: Villalobos afirma que ju-
gaba al Frozen Free Fall, no al Candy Crush,
y que –por consiguiente– los periodistas
que la espiaron deben dimitir.

@encampanya: Las niñas que lleguen vír-
genes a Bachillerato tendrán una semana
pagada en Lourdes. Y repetirán postre.
#WertRules.

Un diari obert

Opinió en 140 caràcters

Els escàndols de corrupció fan molt mal
a tota societat que els viu. Aquesta ob-
vietat ens porta a dir que les corrupte-
les, per l’alt grau d’ineficiència i d’im-
moralitat que desprenen i el greuge so-
cial que generen, són un mal a eradicar
si de veritat volem fer un estat nou, cre-
ïble i seriós. Els espectacles que estem
vivint durant els últims temps perjudi-
quen molt a les nostres institucions i ens
allunyen de l’ideal de país eficient i, al-
hora, donen arguments a tots aquells que
volen desprestigiar el sobiranisme. 

No passem per alt que a un país que
s’assembla més del que pensàvem amb
Catalunya, com és Itàlia, els principals
partits polítics a inicis dels noranta
amb la xacra de la corrupció per davant
van desaparèixer i van donar pas a
gentola de dubtosa reputació com Ber-
lusconi, Bossi, ara Grillo, i anys d’ines-
tabilitat política i institucional. Encara
que sembli mentida sempre es pot cau-
re més baix i anar a pitjor. Cal entendre
que la corrupció com a sistema forma
part inherent del període autonomista
i que trencar amb aquest és la forma i
fórmula més eficients de fer net. 

En algun altre article que he escrit he
parlat que la pitjor corrupció no és la dels
diners –no la justifico en cap cas–, és la
de les idees. El problema rau en el fet que
ambdues van interconnectades i la pri-
mera retroalimenta a la segona. Els
successius governs d’Espanya s’han ser-
vit del recurs de la corrupció per guanyar
adhesions i comprar voluntats políti-
ques. Així feien possible que determi-
nades reivindicacions catalanes, com el
sobiranisme sense anar més lluny, es
perdessin pel camí i que es produís un
discurs de doble moral, criticat per una
part de la ciutadania però que s’inter-
pretava per una majoria com quelcom

pragmàtic, hàbil i eficaç. Era l’única ma-
nera que es podien fer negocis polítics
amb Madrid, a força de practicar el que
es coneixia amb el nom de fer ‘la puta i
la Ramoneta’. 

Res podia ser més erroni, però les cir-
cumstàncies ho possibilitaven i en
aquells temps la independència generava
encara massa temor i Espanya gaudia de
cert predicament. Avui les coses han can-
viat molt i, a banda que la gent ha es-
devingut molt més crítica, el sobiranis-
me ha estat capaç de generar una il·lu-
sió i unes perspectives d’esperança.
L’espectre de la corrupció pot malbara-
tar aquest somni i és imperatiu acabar
amb ella i fer net amb un passat enca-
ra ben present. Que un partit com Po-
demos a Espanya o el seu equivalent a
Catalunya, es digui com es digui, esde-
vinguin beneficiaris polítics de la insa-
tisfacció actual no pot ser, en cap cas, una
bona notícia. Pot ser comprensible que
una part dels electors vulgui trencar amb
els vells partits especialment, si aquests,
no fan la necessària endreça dels seus
afers econòmics i polítics. Ara bé aques-
tes opcions, per populistes i mancades
de realisme, no són solució per a ningú. 

La independència cal fer-la per re-
alitzar un país millor, on la meritocrà-
cia i la transparència hi juguin un rol de-
terminant. Ens cal una gran dosi d’au-
toexigència i eliminar tares que han es-
tat presents, més del que pensàvem, en
el comportament públic de determina-
des persones que no han interioritzat que
significa servir a la gent. Voluntat de ser-
vei i pensar, com ens deia Kennedy, en
el que hom pot fer pel seu país i menys
en el que el nostre país pot fer per nos-
altres. El patriotisme és això i no pas con-
siderar Catalunya el nostre patrimoni
personal.

4Cal fer net (i de veritat)
per Marc Gafarot

El paper de Luis Suárez, des del primer
dia protagonista en el joc del Barça, co-
mença a ser transcendental en l’aspec-
te golejador. I no ens enganyem, aques-
ta era la principal mancança que tots l’hi
trobàvem. El barcelonisme, per més
que valorés el seu compromís i entrega,
estava preocupat per una sequera re-
alitzadora totalment inaudita en la car-
rera de l’excel·lent davanter. Però més
enllà de tenir clar que els gols arribaran,
i que de fet ja ho estan fent, és el seu rol
preponderant en l’esquema ofensiu de
l’equip el que ens fa veure’l com una peça
clau d’aquest nou Barça.

Tres mesos i mig després del seu de-
but, l’uruguaià tan sols ha materialitzat
6 gols. Xifres increïbles per a tot un Bota
d’Or com ell. Malgrat això, des del pri-
mer dia s’ha ficat el públic a la butxaca
amb les seves exhibicions de generosi-
tat ben entesa en favor del col·lectiu. La
seva aportació, en una davantera com-
partida amb Messi i Neymar, lluny de
perdre’s amb actuacions egoistes ens
mostra un jugador molt intel·ligent. 

Tàcticament i posicional ja demos-
tra ser un gran. Tenint en compte la di-
ficultat que té adaptar-se a un estil tan
particular com el del Barça, el “charrúa”
ho ha sabut fer des de la seva arribada,
i sembla que porti aquí molt més temps.
Això li fa viure un idil·li amb l’afició cu-
ler que ens recorda altres casos com

Stoichkov o Neeskens. L’esperit lluita-
dor, perfectament combinat amb la
seva qualitat innata, el fan mereixedor
d’una paciència per part de l’aficionat
que no es va guanyar per exemple el xilè
Alexis Sánchez. I en això el públic, igu-
al que sobirà, també és sincer: sap veu-
re i valorar la conjunció entre talent i
combativitat que –personalment així ho
penso– no podia acreditar l’avui jugador
de l’Arsenal.

Suárez ha hagut de canviar comple-
tament el “xip”. De ser el líder d’un Li-
verpool en hores baixes, a compartir pro-
tagonisme amb els seus il·lustres com-
panys actuals. Al conjunt anglès rebia la
pilota i anava directe a barraca –un dels
motius pels quals va ser màxim goleja-
dor europeu–, i aquí es veu envoltat de
grans figures que l’obliguen a canviar el
patró de joc al qual estava acostumat. I
aquest crec que és el seu principal mè-
rit: no obsessionar-se amb la porteria.
Si l’eficàcia no és la desitjable, s’esforça
per a ser determinant. 

Gran assistent, lluitador implacable
en la pressió, i amb un protagonisme
constant en el joc, ens demostra partir
rere partit que té una qualitat immen-
sa. Només ens queda demanar que els
seus registres golejadors s’apropin als ha-
bituals. Estem davant d’un davanter amb
majúscules, i segur que els seus tan es-
perats gols no trigaran a arribar.

4Suárez és i serà més important
per Sergi Villena
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Cerdanyola

Un jutjat de Madrid ha con-
demnat Uralita a indemnitzar
amb més de 700.000 euros els
familiars de quatre dones que
van morir “per patologies rela-
cionades amb l’amiant, dues
d’asbestosi pulmonar i dues de
mesotelioma maligne”. Com va
avançar La Vanguardia, la sen-
tència indica que les dones hau-
rien inhalat la pols d’amiant en
rentar a casa la roba de treball
dels seus marits, empleats de la
planta cerdanyolenca.

L’empresa ja ha anunciat que
recorrerà la sentència perquè
fins a l’any 1982 “no existia cap
normativa sobre el rentat de
roba”. Fonts de la companyia
reiteren que es va respectar la le-
gislació específica i asseguren
que “Uralita va ser pionera en l’a-

dopció de diverses mesures de
prevenció que va posar en mar-
xa el 1977, és a dir, cinc anys
abans que entrés en vigor la nor-
mativa espanyola de 1982” i sis
anys abans de les primeres reco-
manacions de l’OIT i de la CEE. 

La sentència, però, no reco-
neix el dret de 17 veïns de la lo-
calitat que també van denunciar
l’empresa pels efectes que la
seva activitat tenia als munici-

pis de Cerdanyola i Ripollet, i
que reclamaven fins a 5,7 mi-
lions d’euros. Els advocats dels
demandats han anunciat que
interposaran un recurs contra
aquesta decisió del jutjat de
Madrid i animen tots els afec-
tats a fer denuncies, perquè
consideren que “la sentència
d’aquestes quatre dones aplana
el camí a la resta de víctimes de
l’amiant”.

Naus de l’empresa Uralita a l’espera de ser enderrocada. Foto: Línia Vallès

Quatre famílies més guanyen 
la batalla amb l’empresa Uralita
» La companyia haurà de pagar més de 700.000 euros als familiars

» Les víctimes van morir per haver inhalat pols d’amiant  

Maria Barbal, protagonista 
del pròxim Cafè amb Lletres

CULTURA4L’escriptora Maria
Barbal serà la protagonista del
pròxim Cafè amb Lletres que es
portarà a terme el 12 de març.
L’escriptora parlarà sobre la seva
nova obra En la pell de l’altre,
una narració que s’inspira en la
vivència d’Enric Marco, l’expre-
sident de l’Amical de Mauthau-
sen que va suplantar la vida d’un
deportat amb la intenció de com-
moure el públic i despertar la seva
commiseració. 

En aquest cas, la ficció fa que
sigui una dona i la mentida no és
sobre l’estada als camps nazis
sinó als camps de refugiats d’Ar-

gelers. Segons l’escriptora, “el
motiu d’aquest comportament és
fruit d’una ment plena d’angoixes
i amb una gran necessitat d’a-
fecte”.

Durant la trobada, els assis-
tents podran preguntar a l’es-
criptora tot el que vulguin saber
sobre la seva obra, però abans
Barbal avisa que, més enllà de la
trama que explica la novel·la, ha
estat molt important la creació
dels personatges, i remarca que
“el lector no s’ha de fixar només
en la protagonista perquè els
personatges secundaris també
hi tenen molt a dir”.

EQUIPAMENTS4Les obres de
reforma del Casal de Joves ja es-
tan en marxa. Els treballs van co-
mençar fa unes setmanes, amb
un pressupost de 329.000 euros,
la meitat dels quals es financen
amb fons europeus. 

Segons la regidora de Joven-
tut, Maria Reina, l’objectiu d’a-
questa remodelació és “millorar
l’espai de l’equipament adap-
tant-lo a noves necessitats i aug-
mentant la seguretat i la dignifi-
cació de l’àrea que l’envolta”.

Així doncs, la reforma implica la
construcció d’una sala d’actes i un
taller amb cuina a la planta bai-
xa, una aula nova a la superior,
millores en l’accés als bucs d’as-
saig, una nova sortida d’emer-
gència i una remodelació de l’en-
torn urbanístic.

L’alcaldessa de Cerdanyola,
Carme Carmona, destaca  que  la
iniciativa urbanística s’ha hagut
d’adaptar a la realitat canviant de
la zona. Així, Carmona recorda
que “inicialment el casal s’havia

de traslladar a Can Banús, però
l’edifici continua sent de pro-
pietat privada i per això s’ha
apostat per la remodelació de
l’actual equipament”.

Durant els quatre mesos que
duri la reforma, el casal estarà
tancat i el servei que s’hi fa ro-
mandrà paralitzat fins que es
puguin traslladar les activitats, de
forma progressiva, a l’edifici de la
biblioteca de ca n’Altimira davant
la pròxima obertura de la nova bi-
blioteca central a l’edifici Altis.

Redacció
CERDANYOLA

Reformen el Casal de Joves

La reforma del Casal de Joves costarà 329.000 euros. Foto: Línia Vallès

Urbanisme | Millora de seguretat al passatge dels Pirineus
Ja estan enllestits els treballs d'ampliació de la vorera del passatge dels Pirineus, en el tram proper al ca-
rrer Francolí, on també s'estan fent obres a les voreres per part de l'empresa d'aigües per fer un canvi de
canonades. Les obres, que han costat 15.320 euros, han consistit en l'ampliació d'aquest tram de vorera
fins a una amplada d’1,50 metres amb l’objectiu de millorar la seguretat i la confortabilitat del vianant.
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Anuncien mesures per fer la
mobilitat escolar més segura
SERVEIS4La instal·lació de sen-
yals il·luminats, la implantació
de zones 30 o la col·locació d’e-
lements de dissuasió per a la ve-
locitat són les diferents mesures
que l’Ajuntament vol impulsar
a les zones pròximes a centres
educatius.

La regidora de Mobilitat i
Transports, Maria Reina, des-
taca que aquesta iniciativa for-
ma part del Pla de Mobilitat Ur-
bana que vol impulsar una mo-
bilitat més sostenible a la ciutat
propiciant que els trasllats si-
guin caminant o emprant mo-
des de transport poc o gens
contaminants.

De moment, ja s’han ins-
tal·lat cinc senyals retroil·lumi-
nats en zones pròximes a les es-
coles Xarau, La Sínia, Serrapa-
rera, Turó de Guiera i Les Fon-

tetes. La regidora assegura que
la il·luminació dels senyals “es
realitza de manera sostenible
amb plaques d’energia solar”. La
il·luminació serà constant en
una primera fase de conscien-
ciació, per passar posterior-
ment a il·luminar-se només
amb el pas dels vehicles.

Aquestes mesures volen po-
tenciar uns camins escolars se-
gurs en un treball realitzat amb
la participació de la comunitat
educativa i l’objectiu de millo-
rar l’accessibilitat a les escoles
de tots els vianants, però molt
especialment dels alumnes. Rei-
na assegura, a més, que ja s’han
posat en marxa la instal·lació
d’elements dissuasius de la ve-
locitat com passos de zebra,
coixins berlinesos o tanques de
protecció.

Compromís per Cerdanyola creu
que en un termini aproximat de
tres mesos els tribunals eme-
tran una sentència favorable que
anul·li el segon estudi de l’abo-
cador de Can Planas i reforci la
impugnació del Pla Director del
Centre Direccional.

Segons Miquel Nadal, un dels
advocats de Compromís per Cer-
danyola, “la divisió de l’estudi en
dues licitacions, dictamen hidro-
geològic i dictamen de gasos,
amb uns imports de 60.000 eu-
ros i 50.000 euros respectiva-
ment, vulnera la Llei de Con-
tractes del Sector Públic”. Nadal
considera que amb aquesta doble
licitació “es feia clarament un
frau per evitar la publicitat degu-
da i convidar qui més interessa-
va a l’Ajuntament” d’acord amb
indicis com les prescripcions tèc-
niques i administratives gairebé
idèntiques. A més, l’advocat re-
corda que l’adjudicació la fa el di-
rector del Consorci, quan aques-
ta figura no existeix als estatuts de
l’organisme. Nadal també mani-
festa dubtes sobre la competència
del Consorci del centre Direccio-

nal “per raó de matèria” sobre ai-
gües freàtiques i gasos.

Davant la demanda pel que
consideren una “il·legalitat ad-
ministrativa”, Nadal assegura
que el Consorci ha donat una res-
posta molt abstracta i veu amb
optimisme que els tribunals do-
nin la raó a Compromís.

L’advocat manifesta que el
pressupost es va portar a Ple
Municipal sense presentar tota la
documentació i sense que els
grups municipals poguessin així
fonamentar la seva opinió i de-
cidir el seu vot.

Jorge Haro, membre de
Compromís per Cerdanyola, as-
segura que l’anul·lació de l’estu-
di de Can Planas “servirà com a
base per intentar impugnar el Pla
Director del Centre Direccional,
ja recorregut per la Plataforma
Cerdanyola sense abocadors”.

Haro subratlla també que el
pressupost de la doble licitació
del segon estudi de Can Planas
“no era real” i que finalment es
van pagar gairebé 300.000 eu-
ros, i no els 110.000 inicial-
ment previstos entre els dos
dictàmens.

Compromís espera que s’anul·li el segon estudi de Can Planas. Foto: Arxiu

Compromís espera que s’anul·li
el segon estudi de Can Planas

Redacció
CERDANYOLA
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Ripollet

L’horta social del Molí 
d’en Xec ja és una realitat

» La iniciativa proporcionarà formació laboral dins el sector de 
l’agricultura ecològica a persones en situació de vulnerabilitat social 

Una ripolletenca, expulsada
d’una catedral per donar el pit
SOCIETAT4La ripolletenca An-
drea L. va ser expulsada fa uns
mesos de la Catedral de Santia-
go de Compostela per donar el
pit al seu fill. Andrea visitava amb
la seva mare i el seu fill de 23 me-
sos el temple, considerat un dels
més importants de l’església ca-
tòlica a Europa, quan el seu fill li
va fer saber que tenia gana i ella
es va asseure en un banc per do-
nar-li el pit. Segons denuncia An-
drea, una agent de seguretat li va
dir que es tapés perquè “no està
permès donar el pit a l’església”.

Andrea li va demanar la nor-
mativa de la catedral, perquè no
hi havia cap cartell informatiu so-
bre aquesta prohibició i, davant de
la seva insistència, un altre agent

es va apropar i li va demanar que
marxés o avisaria la policia. Fi-
nalment va ser acompanyada
fins a la porta, obligant-la a aban-
donar el recinte. Poc després,
Andrea va tornar a la catedral per
posar una queixa on adjuntava un
article extret d’internet, en el
qual el Papa Francesc animava les
mares a donar el pit fins i tot dins
els temples sagrats. Segons la ri-
polletenca, encara no ha rebut cap
resposta a la seva queixa.

Des de l’Associació Lactància
en llibertat ja han avançat que
estan treballant en un escrit di-
rigit a la Diòcesi de Santiago
“perquè insti la seva empresa de
seguretat a canviar els protocols
d’actuació dins el temple”.

MEDI AMBIENT4Jugar apre-
nent a respectar el medi ambient
ja és possible a la ciutat. A par-
tir d’aquest mes, es posa en mar-
xa un nou espai de dinamització
d’activitats d’educació per a la
sostenibilitat al parc dels Pine-
tons: la Jugatecambiental. 

Els projectes de Jugatecam-
biental tenen com a objectiu la
promoció dels valors del parc i
oferir un espai de joc i experi-
mentació en família. Aquest pro-
jecte, organitzat per l’Ajunta-

ment de Ripollet i l’Àrea Metro-
politana de Barcelona, serà ges-
tionat pels educadors i educa-
dores de l’Associació Ripollet
Natura, entitat que gestiona la
Casa Natura. 

La Jugatecambiental ofereix
material de joc i informació d’al-
tres Jugatecambientals de l’Àrea
Metropolitana de Barcelona, jocs
dirigits, biblioteca, jocs sensorials
i cada diumenge s’organitzarà
una proposta diferent relacio-
nada amb el parc, el seu entorn

o alguna temàtica relacionada
amb el medi ambient.

La del parc dels Pinetons és
una de les 20 Jugatecambientals
que entren en funcionament
arreu de la Xarxa de Parcs Me-
tropolitans. Funcionarà els me-
sos de primavera i tardor i esta-
rà adreçada a famílies amb in-
fants de totes les edats. Les acti-
vitats s’hauran de realitzar en fa-
mília, són gratuïtes i, en general,
no necessitaran inscripció prèvia
amb algunes excepcions.

Jugar de manera sostenible

Nou projecte social a la ciutat. Fa
uns dies es va presentar a la ciu-
tadania l’horta social situada a
l’àrea del Molí d’en Xec, on tam-
bé estan ubicats els diferents
horts municipals.

La iniciativa, que ha estat im-
pulsada per la cooperativa El
Jardinet, amb el suport econò-
mic de la Fundació “la Caixa” i
l’aportació dels terrenys de mit-
ja hectàrea, realitzada per l’A-
juntament, té per objectiu pro-
porcionar la formació laboral i
l’aprenentatge dins el sector de
l’agricultura ecològica a perso-
nes en situació de vulnerabilitat
social, al llarg d’un any. Actual-
ment participen en el projecte 14
usuaris, tutelats pels Serveis
Socials municipals. L’experièn-
cia ajudarà a cobrir les necessi-

tats bàsiques d’autoconsum d’a-
liments frescos als participants
i els excedents seran aportats a
Càrites. El projecte fomentarà
les relacions humanes, pro-
mourà la pertinença al grup i
crearà xarxes de suport ciutadà.

La Caixa ha donat al projec-
te 45.000 euros, dins la tercera

convocatòria de 2014 del Pro-
grama d’Ajudes a Projectes d’I-
niciatives Socials que impulsa
anualment. Aquests diners han
permès poder posar en marxa
l’horta i poder realitzar totes les
activitats que facilitaran la for-
mació laboral de les persones en
situació de vulnerabilitat social.

Visita al nou projecte social al Molí d’en Xec. Foto: Ajuntament

Redacció
RIPOLLET

Societat | La Creu Roja busca socis al municipi
Des del mes de febrer, la Creu Roja està portant a terme una campanya 

telefònica de captació de socis a Ripollet. D’aquesta manera, es vol implicar
una mica més la població amb les activitats de Creu Roja i, alhora, aconseguir

més recursos per millorar els serveis que actualment ofereix la institució.
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De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
Un 9, perquè en el mandat més
complicat des de la instauració de la
democràcia hem complert la majo-
ria dels objectius que ens havíem
fixat al pla d’actuació municipal. A
banda dels projectes i accions que
es preveien, des del govern hem im-
pulsat altres actuacions que han
completat quatre anys de bona ges-
tió municipal.

Si el maig torna a ser alcalde,
quina serà la primera decisió que
prendrà?
Constituir un govern que doni esta-
bilitat per dur a terme una bona
gestió durant els pròxims anys. El
nostre grup, hagi estat necessari o
no, ha acostumat a pactar amb al-
tres grups municipals per assolir un
govern que sigui de la majoria dels
veïns i veïnes del nostre poble. 

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Continuar mantenint el control de
la despesa per dedicar tot l’esforç
pressupostari a les partides destina-
des a polítiques socials, com les del
foment de l’ocupació o les dedica-
des a ajuts als col·lectius més vulne-
rables.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Aquesta situació ja s’està produint
en l’actualitat. Com ja li he comen-
tat abans, pel nostre grup no supo-
saria cap novetat arribar a acords
amb altres grups municipals sem-
pre que sigui per garantir l’estabili-
tat al capdavant de l’Ajuntament.

La veu dels candidats a Ripollet
» El govern municipal valora de manera molt positiva l’actual legislatura tot i que fa autocrítica

» L’oposició aposta per millores que aconsegueixin acabar amb els problemes derivats de la crisi

Juan Parralejo (PSC)

“En el mandat
més complicat
hem complert
els objectius”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
Un 9. Ha estat una legislatura de
millora global del nostre municipi
on, per sort, el segell de CiU ha tin-
gut un pes important, que ha per-
mès avançar de forma global amb
millores tant a l’àrea social com a la
de promoció econòmica, sense
oblidar-nos dels equipaments del
nostre municipi.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Sens dubte, donar a conèixer el
programa d’actuació que portarà
a terme el govern municipal i ex-
plicar de manera entenedora a tot
el municipi el compromís que tin-
drem amb  Ripollet durant els prò-
xims quatre anys.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Considero que és necessari portar
a terme polítiques de reactivació,
així com el suport als agents locals
i el manteniment i millora continua
dels nostres equipaments. A més,
també s’ha de continuar fent evo-
lucionar la nostra estructura.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Sí. El nostre objectiu és poder tirar
endavant el nostre programa elec-
toral. Per tant, el més importat és
aconseguir l’objectiu final, i per
descomptat les formes de fer-ho.
Nosaltres sempre estem disposats
a negociar i pactar amb altres for-
ces polítiques per poder portar a
terme les millors accions per al
nostre municipi.

Xavier Peñarando (CiU)

“Cal fer polítiques
de reactivació i 
suport als 

agents socials”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
Li poso un 2. Han estat quatre anys
on el govern municipal no ha tin-
gut ni la imaginació ni la voluntat
per fer front a la crisi en l’àmbit local.
S’ha limitat a anar tirant amb el que
ja es feia sense entendre que calen
respostes noves i contundents.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Després de més de 30 anys del ma-
teix govern es necessita, urgent-
ment, obrir totes les finestres que
calgui a l’Ajuntament. Això consis-
tiria en una auditoria de comptes
per aportar transparència i en obrir
espais de participació i decisió ciu-
tadanes. Paral·lelament, caldria ela-
borar i posar en marxa un potent
pla de xoc per fer front a la situació
d’emergència social.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Crec que s’ha de recuperar la gestió
de serveis públics privatitzats a tra-
vés de processos de remunicipalit-
zació, així milloraríem la qualitat del
servei. És necessari que l’Ajunta-
ment jugui un paper valent i actiu
per demanar el tancament de l’E-
coparc2 o que els més de 100 pisos
buits de l’IMPSOL a la zona Pine-
tons passin d’una vegada a un
règim de lloguer.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Sí. No obstant això, els pactes els
aprovarà o no l’assemblea de Deci-
dim Ripollet. Els pactes es faran d’a-
cord amb un programa definit.

José M. Osuna (Decidim)

“L’Ajuntament ha
de jugar un paper
valent i actiu per
tancar l’Ecoparc 2”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
La valoració és clarament un 1, per-
què el PSC i CiU han governat qua-
tre anys ben lluny de solucionar els
problemes reals d’atur i econòmics
dels veïns. Durant la legislatura, la
gestió econòmica s’ha limitat a
apujar impostos, la gestió tributà-
ria ha imposat els pressupostos
sense el suport d’almenys el 50%
dels votants i la gestió política ha
consistit en ocupar el Ple amb de-
bats extramunicipals.

Si el maig és alcalde, quina serà
la primera decisió que prendrà?
Augmentar de manera immediata
els recursos del Patronat Municipal
d’Ocupació i fer-los servir per mi-
llorar substancialment les ajudes a
la col·locació, la preparació i l’aten-
ció als aturats de Ripollet.

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
N’hi ha moltes però, sobretot, calen
millores en serveis municipals com
la neteja, més atenció i recursos per
ajudar els veïns aturats a trobar
feina, inaugurar equipaments però
també fer tasques de manteni-
ment. I tot això cal fer-ho mirant
cada euro per poder abaixar els im-
postos i les taxes municipals.

Estaria disposat a pactar amb al-
guna altra formació per entrar al
govern municipal?
Sí. Sempre que siguin inclosos en
els objectius de la legislatura una
part important de les propostes
que fem des del Partit Popular per
millorar la vida dels ciutadans i ciu-
tadanes de Ripollet.

Víctor Diéguez (PP)

“El PSC i CiU han
governat quatre
anys allunyats dels
problemes reals”

De l'1 al 10, com valora la gestió
del govern municipal durant
aquesta legislatura? 
Jo no valoraria la gestió del govern
amb un número, simplement puc
dir que es pot millorar i molt. L’Ajun-
tament actual es basa a apujar im-
postos en comptes de retallar en
despeses que es podrien estalviar.
Fins fa poc menys d’un any encara
tenien cotxe oficial amb xòfer. 

Si el maig el candidat d’ICV-EUiA
és alcalde, quina serà la primera
decisió que prendrà?
En primer lloc necessitem fer una
auditoria per tal d’avaluar l’estat de
tot el que rebem i poder dir als vi-
latans de Ripollet en quina situació
estem econòmicament i quines
obligacions i deures té contrets l’A-
juntament, així com els drets pen-
dents de rebre. 

Quines són les principals mesu-
res que cal emprendre per millo-
rar el municipi?
Necessitem prendre el control dels
nostres ingressos. Crec que els pa-
gaments que es fan a altres organis-
mes supramunicipals es poden
revisar, així com les transferències i,
sobretot, controlar els nostres in-
gressos i despeses. Hem de ser au-
tosuficients.

Estarien disposats a pactar amb
alguna altra formació per entrar
al govern municipal?
Aquesta és una decisió que hauria
de prendre una comissió dins
d’ICV-EUiA i veure els programes i
els objectius que es volen assolir.

ICV-EUiA encara no ha escollit 
oficialment el seu candidat. Per això ha

parlat en nom del partit el seu portaveu.

Valentí Nieto (ICV-EUiA)

“Hem de prendre el
control dels nostres
ingressos. Hem de
ser autosuficients”
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Barberà

Primers passos per crear la Taula
Local pel Dret a l’Habitatge 

» S’estan definint els objectius, la composició i les comissions de treball
» Es tracta d’una eina de participació per garantir l’habitatge als veïns

L’Ajuntament posa en marxa
nous plans d’ocupació

OCUPACIÓ4L’Ajuntament se-
gueix apostant pels plans d’o-
cupació per ajudar a trobar fei-
na als aturats de la seva borsa de
treball. De fet, ja ha anunciat que
durant aquest any se’n faran
de nous. Entre aquestes noves
accions destaquen els projectes
orientats a la dinamització de la
ciutat i els treballs de millora del
territori que compten amb el su-
port de la Generalitat, l’Àrea
metropolitana de Barcelona i la
Diputació de Barcelona.

Les persones interessades a
participar en els diferents pro-

jectes han de ser derivades per
l’Oficina de Treball de la Gene-
ralitat (OTG) de Barberà del
Vallès i la contractació es rea-
litzarà des de la Fundació Bar-
berà Promoció, en col·laboració
amb altres àrees del consistori
barberenc encarregades de de-
terminar les feines necessàries
que s’han de cobrir.

L’any passat els plans d’o-
cupació realitzats a la ciutat van
permetre la contractació d’un to-
tal de 122 persones i enguany
s’espera que les xifres siguin si-
milars o, fins i tot, superiors.

Es redueixen les visites 
a les OAC de la ciutat

SERVEIS4Disminució de les vi-
sites a les Oficines d’Atenció al
Ciutadà (OAC) de Barberà. Du-
rant el 2014, aquest servei va re-
bre un total de 53.144 visites, un
3,19% menys que l’any ante-
rior, en el qual es van rebre un
total de 54.899 visites.

Novament, el mes de maig
ha estat el període en el qual
s’han concentrat més consultes,
arribant a la xifra total de 6.088.
Segons els tècnics de les OAC
barberenques, aquest fet es deu
a “la confluència de tràmits re-
lacionats amb les preinscrip-
cions a les llars d’infants i ajuts

escolars, entre altres”. D’altra
banda, el mes d’agost ha tornat
a ser el de menor afluència, en
el qual es van atendre un total de
1.801 visites.

La major part de les aten-
cions es realitzen en el torn de
matí, amb un percentatge del
86,4%, mentre que a la tarda es
redueix fins al 12%.

Pel que fa al temps d’espera,
des de les Oficines d’Atenció al
Ciutadà asseguren que “es man-
té un temps inferior als 4 minuts
en el 80,6% dels casos”. El
temps d’atenció mitjana s’esta-
bleix en 6 minuts 54 segons.

Barberà rep quatre bicicletes
elèctriques per a ús municipal
MOBILITAT4L'Ajuntament ha
rebut quatre bicicletes elèctriques
cedides per l’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB), dins del
projecte de promoció de la bici-
cleta i el vehicle elèctric que
l’AMB està duent a terme en di-
versos municipis metropolitans.

L’objectiu de la campanya és
afavorir la mobilitat sostenible
mitjançant l’ús d’aquest mitjà

de transport que no genera emis-
sions contaminants i facilita la re-
alització de recorreguts més
llargs.

Cal recordar que Barberà és
una ciutat còmoda per moure’s
en bicicleta, ja que compta amb
més de sis kilòmetres de carrils
bici, pintats de color vermell per
diferenciar-los de la calçada, que
uneixen tots els barris.

La PAH de Barberà i l’Ajunta-
ment ja han començat a fer els
primers passos per crear la Tau-
la Local pel Dret a l’Habitatge. El
passat 4 de febrer es va portar a
terme la primera sessió de treball
que va servir per definir els ob-
jectius, la composició i les co-
missions de treball del regla-
ment d’organització i funciona-
ment de la Taula. Després es va
deixar un marge de temps perquè
es fessin les al·legacions que es
creguessin oportunes.

Fa unes setmanes, els actors
implicats es van tornar a reunir
per posar en comú les 12 al·le-
gacions presentades al regla-
ment d’organització i funciona-
ment de la Taula, per consensuar
el text final que haurà de deba-
tre’s en pròximes sessions del Ple
Municipal del consistori barbe-
renc. A la sessió van participar-

hi la Federació d’Associació de
Veïns i Veïnes de la ciutat, Càri-
tas, diferents entitats, la PAH,
partits polítics i l’Ajuntament.

EN QUÈ CONSISTEIX LA TAULA?
La Taula Local pel Dret a l’Ha-
bitatge és un instrument de par-
ticipació per afavorir una acció
entre els diferents agents socials
i polítics amb la intenció de ga-
rantir a la ciutadania el dret a

l’habitatge i evitar l’exclusió re-
sidencial i social.

Aquesta nova eina té com a
objectius detectar de forma con-
junta situacions d’exclusió resi-
dencial, incentivar el treball en
xarxa i coordinat en el municipi,
atendre de forma coparticipada
les problemàtiques d’exclusió
residencial i treballar de forma
conjunta per oferir solucions per
mantenir l’habitatge. 

Redacció
BARBERÀ

Una de les sessions de treball. Foto: Ajuntament

Societat | Barberà, contra la pobresa energètica
L’Ajuntament del municipi i l’Àrea Metropolitana de Barcelona invertiran 180.000 euros
per evitar els talls de subministrament energètics i d’aigua als veïns de Barberà. Així, les

persones que els Serveis Socials tipifiquin com en situació de pobresa energètica no 
hauran de patir per no tenir subministraments perquè les administracions els garantiran.  
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Comerç

L’any passat es van crear 600
noves empreses a la comarca.
Així ho ha confirmat Pimec Va-
llès Occidental en el seu balanç
del 2014. La patronal llança un
missatge positiu respecte a la si-
tuació actual de les empreses,
però també remarca que “no
s’ha d’abaixar la guàrdia i s’ha
de seguir treballant per conso-
lidar la millora viscuda durant
el 2014”.

En aquest sentit, el presi-
dent de Pimec Vallès Occidental,
Francesc Elías, destaca que el da-
rrer any ha estat un període de
moderada recuperació econò-
mica en el qual “un alt percen-
tatge d’empreses han incremen-
tat facturacions gràcies al bon
comportament de l’exportació”,
tot i que, matisa, “a costa de re-
duir marges, en molts casos”.

Per la seva banda, Jaume
Maranges, president de PIMEC
Comerç Vallès Occidental, as-
segura que un dels principals
reptes que afronta el sector l’any
2015 passa per la massiva ober-
tura de grans centres comercials
i per la regulació d’horaris co-
mercials, festius i de rebaixes a

Catalunya, “ja que aquests no-
més tenen la finalitat de desviar
el model tradicional de consum
cap a allò que interessa als grups
financers, que no és sinó crear
nous hàbits de compra en cap de
setmana, fet que pot provocar el
tancament del comerç tradicio-
nal i la desertització dels barris”. 

Presentació del balanç del 2014 de Pimec Vallès Occidental. Foto: Pimec

L’any passat es van crear 600
noves empreses a la comarca

» La patronal llança un missatge positiu sobre la situació empresarial 
» El principal repte de Pimec Comerç passa per la regulació d’horaris

Disminueix l’oferta i el preu de
naus industrials a la comarca

TERRITORI4L’oferta i el preu de
les naus industrials de la co-
marca s’ha reduït en el darrer
any. Així ho reflecteix l’informe
Oferta del mercat immobiliari
industrial als polígons: evolu-
ció i situació 2014, que analitza
les principals variables dispo-
nibles entre el segon trimestre
del 2013 i el quart del 2014.

Segons aquest informe, s’ha
produït una petita disminució
del total d’ofertes respecte a
l’any anterior. Els autors del do-
cument atribueixen aquesta re-
ducció a “la desacceleració del
tancament d’empreses indus-

trials” i no pas per una forta di-
namització del mercat que, avui
dia, estaria tancant operacions
amb els immobles amb més
bona relació qualitat preu.

El document també alerta de
la baixada de la mitjana del
preu de sortida en les tres mo-
dalitats d’oferta. Així doncs, a 31
de desembre del 2014, la mitja-
na del preu era de 3,04 €/m²
per lloguer de nau, 741,3 €/m²
per compra i 418,6 €/m² per
venda de solars, cosa que supo-
sa un 6,2%, 20,9% i 28,5%
menys respecte el 30 de juny de
l’any 2013.

L’empresa IMA inverteix tres
milions d’euros a Ripollet

RIPOLLET4L’empresa catala-
na IMA, fabricant de productes
magnètics per a l’automoció,
l’electrònica i el sector industrial
ha invertit tres milions d’euros
en la construcció d’una nova
nau al polígon industrial de Ri-
pollet. La construcció, que es va
iniciar el passat mes de gener,
tindrà més de 5.000 metres
quadrats de superfície i comp-
tarà amb les millors innova-
cions tecnològiques que exis-
teixen actualment al mercat. 

L’empresa, que a hores d’a-
ra té la seva seu a Mollet del Va-
llès, traslladarà a finals de 2016

part de la seva producció a
aquestes noves instal·lacions.
Fundada l’any 1989, IMA ha
tancat l’any 2014 amb una xifra
de negoci de 7,1 milions d'euros,
i espera arribar fins als 10 mi-
lions l’any 2018.

Segons el departament
d’Empresa i Ocupació, IMA és el
fabricant més gran d’imants
que hi ha a Espanya i compta
amb filials productives a la Xina
i a Itàlia, així com diferents de-
legacions comercials a França. A
més, la companyia exporta el
50% del seu volum de negoci a
més de 60 països.

Torna la campanya ‘Comprar
a Cerdanyola té premi’

CERDANYOLA4Fins al 15 de
març l’Associació Cerdanyola
Comerç i Serveis portarà a ter-
me la campanya Comprar a
Cerdanyola té premi: compra i
guanya. Aquest ja és el segon
any consecutiu que es realitza i
l’objectiu és promocionar les
compres al comerç de la ciutat.

El president de Cerdanyola
Comerç i Serveis, Xavier Olivé,
assegura que “la campanya va

funcionar molt bé l’any passat i
hem decidit tornar a fer-la”. 

Des de l’11 de febrer els es-
tabliments associats repartei-
xen butlletes tancades als seus
clients, premiades amb 1, 2 o 5
euros. Les butlletes guanyadores
es poden utilitzar fins al 15 de
març en les botigues i serveis de
l’associació. Les butlletes no
premiades recorden les virtuts
del comerç local. 

Redacció
VALLÈS OCCIDENTAL

Barberà | El Centre de negocis acull el Fòrum Retail +D
Fa uns dies el centre de negocis Nodus Barberà va acollir el Fòrum Retail+D, on es van

descobrir i compartir eines i metodologies innovadores, posant l’accent en el comerç de
proximitat, els mercats i el territori. L’adaptació i l’aplicabilitat a les tecnologies per part

dels comerços i mercats va ser el fil conductor d’una trobada amb èxit de participació.
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El Cerdanyola va empatar a zero
en la seva visita a la UE Castell-
defels el passat diumenge dia 1 de
març. Amb aquest resultat, els va-
llesans continuen a la zona tran-
quil·la de la classificació, amb un
marge de 5 punts sobre el descens
i a 9 punts de les places de pro-
moció d’ascens a Segona B. El
partit tenia l’atractiu extra de
veure un duel familiar, amb els
germans Toni i Miki Carrillo a les
banquetes de Cerdanyola i Cas-
telldefels, respectivament.

Tot i que no van aconseguir
foradar la porteria dels del Baix
Llobregat, els homes de Toni
Carrillo van arrencar amb força,
i van gaudir de les millors oca-
sions de la primera part, com un
cop de cap que va resoldre el por-
ter Planagumà amb una gran es-

tirada. Abans de la mitja part, el
Castelldefels va tenir algunes
arribades a la porteria d’Albert
Coca, però tampoc van tenir
l’encert necessari.

Després del descans, el Cer-
danyola va seguir buscant el gol,
però els davanters no van tenir el

seu dia i el marcador no es va
moure a l’estadi dels Canyars.

El diumenge dia 8 de març el
Cerdanyola rebrà el CD Masnou.
Els vallesans buscaran una vic-
tòria que els serveixi per mante-
nir vives les seves possibilitats de
lluitar per pujar de categoria.

El partit va ser intens però va acabar amb empat a zero. Foto: CFC

El duel ‘familiar’ del Cerdanyola i
el Castelldefels acaba amb empat

» Els tècnics dels dos conjunts, Miki i Toni Carrillo, són germans
» L’equip vallesà es manté en una posició tranquil·la a la classificació

Cara i creu per als equips 
de bàsquet de la comarca

COMARCA4El Baricentro Bar-
berà va aconseguir diumenge 1
de març una victòria de prestigi
(69-94) davant del Mataró, el
quart classificat del grup 1 de la
Copa de Catalunya de bàsquet.

Amb aquest triomf, els bar-
berencs no perden pistonada i se-
gueixen segons darrere del líder,
el Netsport El Masnou, que no va
fallar a casa contra el Platges de
Mataró. El pròxim diumenge
dia 8, el Barberà rebrà la visita de

la UE Sant Cugat en el derbi del
Vallès Occidental.

Per la seva banda, el Tanino
Cerdanyola va caure a la pista de
La Salle Manresa (85-77). Els cer-
danyolencs ocupen la penúltima
posició, però per sobre seu hi ha
sis equips que només sumen 2
punts més que ells. Diumenge 8
de març, a tres quarts de sis de la
tarda, els homes d’Agustí Forné
rebran el Club Esportiu Santa Eu-
gènia de Ter gironí.

Cusiné i Mancipe, campions
de Catalunya de billar

CERDANYOLA4El Parc Espor-
tiu Municipal Guiera de Cer-
danyola va ser la seu del Cam-
pionat de Catalunya de la Tercera
Divisió de billar a tres bandes el
passat dissabte 21 de febrer.

Aquesta fase final la van dis-
putar 8 jugadors en la categoria
masculina i 4 jugadores en la fe-
menina, aquesta darrera dispu-
tada en un únic grup. 

El rànquing va servir per
determinar l’ordre dels quarts de
final. Joan Zaplana, del Billar
2000 Cerdanyola, va aconse-
guir arribar fins a les semifinals,

on va caure davant Manel Cusi-
né, del Club Billar l’Amistat de
Mollerussa. El mateix Cusiné,
que s’havia desfet del número 1,
Cèsar Bonet, es va imposar a la
final a Joan Graells per 50 a 20.

Per la seva banda, Yeimi
Mancipe va emportar-se la vic-
tòria a la categoria femenina. A
la fase final hi van arribar dues
jugadores del Club Billar Canet,
la mateixa Mancipe i Eva Ju-
lià –que van ser les que es van
jugar el títol en el darrer partit–
i Raquel Liria i Georgeta Anghel,
del Club Billar Manresa.  

El FS Ripollet passa per sobre
del Cover Premià de Mar 

RIPOLLET4El passat dissabte
28 de febrer, el Futbol Sala Ri-
pollet va jugar un dels seus mi-
llors partits de la temporada.
Els ripolletencs van apallissar
el Cover Premià de Mar (13-1) en
un partit corresponent a la jor-
nada 22 de la tercera categoria
del futbol sala estatal.

Els de Ripollet ocupen la se-
tena posició a la classificació de
la Segona Divisió B de futbol
sala, a 11 punts del líder i a 9 del

segon classificat. El FS Ripollet
s’està mostrant especialment
fort a casa, on ha aconseguit
imposar-se a 8 dels 12 partits que
ha disputat.

Diumenge 8 de març el FS
Ripollet visita les instal·lacions
municipals de Cal Balsach, la pis-
ta del CN Sabadell, el cuer de la
classificació. Una victòria a do-
micili acostaria els ripolletencs a
les posicions que permeten jugar
la promoció d’ascens.

Redacció
CERDANYOLA

El Barberà segueix a poca distància del líder, el Masnou. Foto: FCBQ

Cerdanyola | L’aleví ‘A’ del Cerdanyola, a la Danone Nations Cup
Bones notícies per al futbol base del Cerdanyola FC. L’aleví A del conjunt vallesà es va classificar 

el passat diumenge dia 1 de març per la següent ronda de la Danone Nations Cup als camps de 
la Bòbila. Aquesta va ser la darrera fase prèvia d’aquest campionat aleví. El següent tram de la 
competició serà la fase regional nord-oest, que es disputarà a la ciutat esportiva de l’Espanyol.
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DISSABTE 7 DE MARÇ
21:30 BARBERÀ Sense Sostre.Teatroia't ha vol-

gut fer una aposta pel teatre de l’absurd, ex-
plicant-nos, mitjançant diverses històries i apa-
rentment absurdes, la vida d'un campa-
ment de sense sostre./ Teatre Municipal Co-
operativa.

FINS AL 15 DE MARÇ
9:30 CERDANYOLA Formes i textures de la na-

tura. Mostra fotogràfica col·lectiva que vol re-
flectir les sorprenents formes del món natu-
ral i les seves textures. / Centre d’Educació Am-
biental Can Coll. 

DIMARTS 24 DE MARÇ
17:30 BARBERÀ El mite del Tibet. Al llarg d'a-

questa conferència ens endinsarem en la
història, els costums i les creences d'una te-
rra màgica. A càrrec de Borja Antela, doctor
en història i filòsof. / Biblioteca. 

DILLUNS 9 DE MARÇ
16:00 BARBERÀ Taller de lectura en català. Es

reballarà sobre el llibre Ara que estem junts,
una història que explica la separació de dos
germans a causa de la Guerra Civil. La trobada
comptarà amb la presència de l’autor. Acti-
vitat dirigida als alumnes de nivell elemen-
tal i intermedi del Servei Local de Català. / Bi-
blioteca Esteve Paluzie. 

DIJOUS 19 DE MARÇ
16:30 CERDANYOLA Taller d’escriptura creati-

va. Es tracta d'una activitat en el qual els par-
ticipants poden experimentar amb la crea-
ció literària i tenen l’oportunitat d’expressar
experiències, inquietuds, reflexions, a través
de la paraula. Activitat per a gent gran. / Àrea
Social (AV.Espanya, C6).

DIVENDRES 6 DE MARÇ
17:00 RIPOLLET Gimcana per la coeducació i la

igualtat de gènere.Diferents activitats grupals
per a infants, amb l'objectiu de treballar la co-
educació. / Seu de la Creu Roja.

DIUMENGE 8 DE MARÇ
11:00 CERDANYOLA Jugateca ambiental. Espai

lúdic i educatiu on es pot gaudir de diverses
activitats: jocs, tallers ambientals o itineraris
guiats pel Parc del Turonet. També hi haurà una
activitat dirigida. / Parc del Turonet.

FINS AL 9 DE MARÇ
9:00 RIPOLLET Cursets de natació. Des del 2 de

març es poden fer els pagaments dels alum-
nes actuals i a partir del 9 de març comen-
cen les preinscripcions dels nous alumnes. /
Patronat Municipal d’Esports.

CULTURA INFANTIL ESPORTSTALLERSEXPOSICIONS

agenda@comunicacio21.com

BARBERÀ. Es tracta d’un conte creat
amb una barreja de records inventats
i memòries autèntiques que explica la
vida de l’escriptor Roald Dalh i que des-
vetlla tanta sorpresa com les seves no-
vel·les. A partir de 7 anys.  / Bibliote-
ca esteve Paluzie.

El conte de la vida 
de Roald Dalh

Dc. 4 de març a les 18:00

AGENDA MENSUAL

RIPOLLET Es tracta de tres exposi-
cions en una. A la Sala 1 es podran veu-
re les fotografies guanyadores de la 9a
Copa de la FIAP. A la sala d’Art es gau-
dirà d’una mostra del club guanyador
(Wigan 10 Foto Clib) i d’una selecció de
treballs d’Acció Fotogràfica. / Centre Cul-
tural.

9a Copa del Món 
de Clubs de fotografia
Fins al 5 de març a les 20:00 

CERDANYOLA Creació col·lectiva ba-
sada en l'obra Apartamento para tres
o cuatro...de Moi Aznar a càrrec del Grup
de Teatre Dones per la Igualtat. Preu:
3 euros. / Teatre de l’Ateneu.

El Palacete
Dv. 6 de març a les 20:00

BARBERÀ. Jornada de bàsquet in-
clusiu, en la qual es faran partides de
bàsquet del 21 o el 3x3. Hi haurà es-
morzar gratuït per a tots els partici-
pants. / Plaça Gracía Lorca.

Apunta’t al 21
Dg. 15 de març a partir de les 11:00

línia 21 edicions de proximitat 
Barcelona · Badalona · 

Baix Maresme · l’Hospitalet
Baix Llobregat ·Vallès · Turisme

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia
Línia
Línia
Línia
Línia

Línia
Línia

Periodicitat

Mensual
Eixample
Nou Barris
Sarrià-Sant Gervasi
Sant Andreu
Ciutat Vella
Horta-Guinardó
Mar (ed. Castelldefels i entorn)
Mar (ed. Baix Maresme)
Vallès (ed. Cerdanyola i entorn)
Vallès (ed. Sabadell i entorn)
Cornellà
Tres (Esplugues i entorn)
Nord (Martorell i entorn)
l’Hospitalet

Quinzenal
Sants
Sant Martí
Gràcia
Les Corts
Badalona

Setmanal
Vallès (ed. Vallès Oriental)

Tirada

179.650
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975
9.975

149.750
14.975
14.975
14.975
14.975
14.975

31.900
7.975

Total 361.300

14 mensuals
5 quinzenals
1 setmanal

179.650
149.750
31.900

publicitat@comunicacio21.com

la primera xarxa 
de periòdics de proximitat del país

361.300 
exemplars

difusió controlada per OJD/PGD

línia
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